SPC / FFA REGIONAL PURSE-SEINE LOGSHEET INSTRUCTIONS

Logsheets must be completed for each trip. The start of a trip is defined to occur when a vessel leaves port to transit to a fishing area or to transit to another port to complete unloading. The end of a trip is defined to occur when a vessel enters port to unload part or all of the catch or when any authorized  transhipping of catch occurs.
Block One: Vessel Identification and Trip Information

Country of Registration and Registration Number in Country of Registration:  Print the name of the country in which the vessel is registered (e.g. “Japan”) and the registration number issued by the country in which the vessel is registered (e.g. “ME1-808”).

FFA Vessel Register Number:  Print the number issued by the Forum Fisheries Agency for inclusion of the vessel on the FFA Vessel Register (e.g. “12345”).  Unique Vessel Identifier: Print the vessel’s UVI number. 
Fishing Permit or License Number(s):  If the vessel fished under one or more bilateral access agreements, then print the fishing permit number issued by each of the coastal states in whose waters the vessel fished during the trip. If the vessel fished under a multilateral treaty, then print the fishing permit number issued to the vessel under the multilateral treaty. If the vessel is registered in the coastal state, then print the fishing license number issued by the coastal state.

Name of Agent in Port of Unloading: Print the name of the agency or agencies which represented the vessel in the port or ports in which the vessel unloaded the catch recorded on the logsheet. Place of Unloading Specify the name of the port where the catch was unloaded, or the GPS position where unloading occurs at sea.

Year and Trip Number  This Year:  Print the year in which the vessel departed from port at the start of the trip and the number of trips the vessel has taken this year, including this trip. (See the definitions of the start and end of a trip above.) Date and Time of Departure and, Date and Time of Arrival- in Port: Specify the start date and time when the catch was unloaded in port, or was transhipped where permissible. Use  UTC time and this format (YYYY-MM-DD: hh:mm) 

Amount of Fish Onboard at Start of Trip:  If any fish caught during a previous trip have not been unloaded before the departure of the current trip, then print the amount of fish onboard the vessel at the start of the current trip.

Amount of Fish Onboard After Unloading:  If any fish remained onboard after the unloading of the catch from the current trip and before the departure of the next trip, then print the amount of fish onboard the vessel at the start of the next trip.

Block Two: Catches and Discards

Complete at least one line of Block Two for each set made, either fishing set or net cleaning set, even if the fishing set was unsuccessful. If no fishing sets were made during the day, then provide the Month, Day, Activity Code and the 01.00 UTC time position. All columns must be completed for each fishing set, including the discards columns. If necessary, use more than one line to record the retained catch of other species, well numbers, and discards.

Activity Code: Use Activity Code 1 (‘Fishing set’) when a set on a school of fish was made. Use Activity Code 2 (‘Searching’) for days on which no fishing sets were made and the main activity was searching for schools of fish. Use Activity Code 3 (‘Transit’) for days on which no fishing sets were made and the main activity was transiting. Use Activity Code 4 (‘No fishing - breakdown’) for days on which no fishing sets were made and the main activity was being inactive due to breakdown. Use Activity Code 5 (‘No fishing - bad weather’) for days on which no fishing sets were made and the main activity was being inactive due to bad weather. Use Activity Code 6 (‘In port - please specify’) for days on which no fishing sets were made and the main activity was being in port (e.g. to disembark an injured crew member). Use Activity Code 7 (‘Net cleaning set’) for any sets that were not made on a school of fish. If no code exists, please describe the activity on the form. Use Activity Code 10 (‘Deploying or retrieving raft, FAD or payao’) for days on which no fishing sets were made and the main activity was deploying or retrieving rafts, FADs or payaos.

01.00 UTC or Set Position:  If a set was made, print the position of the set. If no sets were made during the day, print the vessel’s position at nautical noon time. The position should be recorded to the nearest thousandth of a minute of latitude and longitude (e.g. “08–22.334 N” and “165–45.556 E”).
School Assoc Code: Schools of tuna are often associated with a floating object or an animal. If the school was not associated with anything, then use School Association Code 1 (‘Unassociated’). If the school was associated with an object that is not on the list of School Association Codes, then use School Association Code 8 (‘Other’) and please describe the object.

Set Start Time: Print the vessel’s UTC time at which the skiff was put in the water.

Retained Catch: Skipjack, Yellowfin, Bigeye, and Other:  Print the amounts caught in the set, rounded to the nearest metric tonne. If a species other than skipjack, yellowfin and bigeye was caught and not discarded, print the name of the species in the column under Other Species, Name, and the amount caught under Other Species, Weight. If a species of special interest (such as a marine turtle, marine mammal or sea bird) is caught, then record the capture Other Species, Name. When more than one ‘other’ species occurs in a set, use additional lines on the logsheet.

Well Numbers:  Print the number of the wells in which the catch from the set was stored initially and note any transfers amongst wells with arrows, for example:  “S4 ( P3, P2, P5”  and  “S4, S5 ( P3”.

Discards:  If tuna were discarded or released, then print the name of the species, the amount discarded, and the Discard Code. If any other species was discarded or released/struck off (alive or dead), print the name of the species, and the total number of fish discarded or the total weight of fish discarded.
Vessels Sighted:  If other fishing vessels are sighted, write the name of the vessel, and other identifiers, such as the vessel type, on one line of the logsheet.

Block Three: Unloadings

Unloadings to Cannery, Cold Storage, Carrier or Other Vessel:  When fish are unloaded at the end of a trip, record the date on which unloading began, the date on which unloading ended, the name of the cannery or vessel to which the fish were unloaded, the port in which the fish were unloaded, the international radio call sign of the vessel to which the fish were unloaded, and the amount of each species unloaded. If transhipping to a vessel, also record the destination of the fish beside the name of vessel. Use one line for each cannery or vessel to which the fish were unloaded. If unloadings of skipjack and yellowfin were not recorded separately, then record the total amount unloaded under Mixed.
南太平洋/FFA區域圍網作業報表說明
作業報表須填寫完整的一個航次。航次開始定義為漁船離開港口到漁區作業或海上轉載後。航次結束定義為漁船進港卸載部分或全部的漁獲，或是經核准的海上轉載漁獲。

第一部分︰船隻識別與航次資訊
註冊國籍和船籍國註冊編號︰請填寫船隻之註冊國籍(例如中華民國)及該船籍國註冊編號(例如CT7-7777)。
FFA 合作船註冊碼︰請填寫與FFA 當局合作所核發之註冊編號(例如12345)。漁船單一識別號碼︰請填寫漁船單一識別(UVI)號碼。
漁業許可或執照號碼︰若本船簽有一個或多個雙邊入漁協定，請填寫本航次作業水域內每一個沿岸國核發之捕魚許可編號；若本船簽有多邊入漁協定，請填寫該多邊入漁協定之捕魚許可編號；若本船註冊為沿岸國國籍，請填寫沿岸國核發之漁業執照編號。

卸魚港口代理商名︰請填寫本報表紀錄之卸魚港口之代理商名。卸魚地點︰請詳細填寫漁獲卸魚港口之名稱，或海上漁獲轉載之GPS 位置。

年別和航次別︰請填寫從離開口作業航次開始的年度和在該年度的航次別(包括本航次)，請參考上方航次開始和結束的定義。出港日期及時間、進港日期及時間：請填寫在港內卸魚後出港作業的日期及時間，或是經許可海上轉載結束的日期及時間，請填寫UTC/GMT時間、填寫格式為YYYY-MM-DD: hh:mm。
上次出港之船上漁獲量︰在此次航次開始前，若前一航次的漁獲沒有被卸完仍留在魚艙內，請填寫魚艙中之漁獲量。
此次卸完魚後船上剩餘漁獲量︰若此次漁獲卸魚後和下次航次開始前，仍有漁獲在魚艙中，請填寫魚艙中之漁獲量。
第二部分︰漁獲量與丟棄量資料
下網作業請依網次別分開填寫本報表第二部份一行(一網次填寫一行)，清潔網具或下網不成功亦須填報。若當天沒有作業，則填寫月、日、活動代號及UTC 01:00 之船位即可。每網次所有欄位必須要完整填寫，包括丟棄欄位。若有需要，可另行填寫，用來記錄其他物種之漁獲量、魚艙數量和丟棄量。
活動代碼︰有下網作業請填寫1(下網)。未下網作業，主要在尋魚請填寫2(尋找魚群)。未下網作業，主要在轉換漁區請填寫3(轉換漁區)。由於故障，未下網作業請填寫4 (無作業－故障)。由於天候不良，未下網作業請填寫5(無作業－壞天氣)。未下網作業，主要停在港內(例如船員受傷上岸)請填寫6(在港內－請詳加說明)。所有網具沒有被使用請填寫7(清潔網具)。未下網作業，主要為設置或回收人工流木、集魚器或浮魚礁，請填寫10(設置或回人工流木、人工集魚器或浮魚礁)。
UTC 01:00 或下網時的船位︰如果有下網，請填寫開始下網時的船位；若沒有下網則填寫UTC 01:00 的船位，船位的經緯度必須記錄到分的千分之一位(例如08-22.334N〞及165-45.556E〞)。
魚群組成代號︰鮪類常會伴隨漂流物或其他動物洄游。若魚群沒有伴隨任何漂流物活動，請填寫魚群組成代號1(浮水群)。若魚群伴隨的漂流物，且無法判斷為表列魚群組成代號中的種類，則填寫魚群組成代號8(其他)，並請描述漂流物。
下網時間︰請填寫輔助小艇放入水中作業的時間(UTC)。

留艙量︰正鰹、黃鰭鮪、大目鮪和其他︰請填寫每網次捕獲的數量，以公噸為單位。如果捕獲到正鰹、黃鰭鮪和大目鮪以外之種類且沒有丟棄，請填寫捕獲種類名稱和重量於「其他種類」欄位。如果有重要的保育物種(例如海龜、鯨豚或海鳥)被捕獲，請填寫在「其他物種」欄位並紀錄種類名稱。若網次捕獲的種類不只一種，請於表格另行填寫。
魚艙編號︰請填寫網次捕獲之漁獲儲放的艙位和註記漁獲物搬移放置的艙位，以箭頭表示，例如“S4 ＞ P3,P2,P5” and“S4,S5 ＞ P3”。

丟棄量︰若鮪類被丟棄，請填寫種類名稱、丟棄數量和丟棄代號。若其他種類被丟棄，請填寫魚種名和魚體丟棄總尾數或丟棄總重量。
船隻目擊︰如果目擊其他漁船，請於該報表上記錄該船船名及其他可識別資訊，例如船型(圍網船、延繩釣船…)。
第三部分︰卸魚資料

卸魚到罐頭廠、冷凍廠、運搬船或其他船隻︰卸魚時請記錄卸魚開始日期、結束日期、罐頭廠或轉載船名、卸魚港口、轉載船無線電國際呼號及各魚種卸魚量。若轉載至其他船隻，請記錄轉載船船名及該船目的地。每次卸魚到罐頭廠或船隻，請單獨填寫一行。若卸魚時正鰹和黃鰭鮪無法分開，請記錄其卸魚總量於「混雜」欄位。若非於上述所列之卸魚地卸魚，則請於“罐頭廠”欄位填寫該卸魚地。
